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UPJŠ v Košiciach realizuje čiastočnú rekonštrukciu strechy rektorátu  
  19. 6. 2024, 0:00, Zdroj: kosice.zoznam.sk , Vydavateľ: Zoznam, s.r.o., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 38 942 GRP: 0,87 OTS: 0,01 AVE: 683 EUR 

UPJŠ v Košiciach realizuje čiastočnú rekonštrukciu strechy rektorátu

TASR 19.6.2024 14:00 Pridajte komentár

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika zorganizovala pre Ukrajincov kurz slovenčiny. ZDROJ: wikipedia.org

KOŠICE – Práce na čiastočnej rekonštrukcii strechy budovy rektorátu Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) na Šrobárovej ulici v
Košiciach sa začali v uplynulých dňoch. Obnovou majú prejsť dve veže. Ako vyplýva zo zmluvy o dielo zverejnenej v Centrálnom registri
zmlúv, stáť by to malo približne 320.000 eur s DPH.

“Stavebné práce súvisiace s čiastočnou rekonštrukciou strechy – veže na budove rektorátu UPJŠ v Košiciach sa začali 10. júna.
Očakávame, že budú ukončené do konca tohto roka,” potvrdila pre TASR univerzita.

Objekt je národnou kultúrnou pamiatkou. Veže majú byť podľa podkladov k verejnému obstarávaniu, z ktorého vzišiel zhotoviteľ,
obnovené v plnom rozsahu a so zachovaním prvkov výzdoby. “Uvažuje sa s celkovou výmenou prvkov krovu a krytiny v replike
pôvodného stavu. Počas prác na obnove prvky vhodné na sanáciu budú ponechané, ošetrené a osadené na pôvodné miesto,” uvádza sa
v dokumentoch s tým, že cieľom rekonštrukcie a stavebných úprav je návrh komplexnej pamiatkovej obnovy riešeného objektu v súlade s
pravidlami a požiadavkami Krajského pamiatkového úradu Košice.

https://mediaboard.com/
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https://kosice.zoznam.sk/upjs-v-kosiciach-realizuje-ciastocnu-rekonstrukciu-strechy-rektoratu/
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Prečo je dôležité, aby malo Slovensko relevantné dáta o dekubitoch?  
  19. 6. 2024, 9:19, Zdroj: Vizionári , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa

Šafárika v Košiciach

O dekubitoch a relevantných dátach v tejto oblasti diskutujú:

- Vladimír Heriban

riaditeľ odboru kategorizácie a cenotvorby MZ SR

- doc. MUDr. Marek Čambal, PhD., MHA, MPH

prezident Slovenskej spol. pre liečenie rán, prednosta chir. kliniky LF UK a UNB

- MUDr. František Špaček

člen Slovenskej spoločnosti pre liečenie rán, chirurg, Nemocnica Milosrdní bratia

- PhDr. Beáta Grešš Halász, PhD., MPH

Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

- Ing. Martina Nagyová

riaditeľka Sekcie správy zdravotníckych dát NCZI

Autor: Vizionári
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Svet okolo nás  
  19. 6. 2024, 9:36, Relácia: Svet okolo nás, Stanica: Rádio Regina (východ), Vydavateľ: Rozhlas a televízia

Slovenska, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach
Dosah: 11 836 GRP: 0,26 OTS: 0,00 AVE: 487 EUR 

[strojový prepis] …Rozhovor Milana rendoš a s Mariánom kirešom doc. z ústavu fyzikálnych vied Prírodovedeckej fakulty univerzity
Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach začneme odpoveďou na otázku, aký je rozdiel medzi teplom a teplotou. Teplota je makroskopický
prejav vnútorného neusporiadaného pohybu častíc atómov a molekúl.…

https://mediaboard.com/
https://app.mediaboard.com/article/2237190412/f7ecd5c26f74371d992d?topic_monitor=30189&auth=eyJ0eXAiOiJKV1QiLCJhbGciOiJIUzI1NiJ9.eyJleHAiOjE3MjE4OTE3OTgsIndpZCI6MTAwNzQsImFpZCI6MjIzNzE5MDQxMiwidGlkIjozMDE4OX0.5MPM44mxC3la7vVU-WHNzI_WipDgDcyIvDe9pxARtGg
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UPJŠ v Košiciach realizuje čiastočnú rekonštrukciu strechy rektorátu  
  19. 6. 2024, 12:11, Zdroj: tasr.sk , Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Autor: TASR, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa

Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 2 836 GRP: 0,06 OTS: 0,00 AVE: 247 EUR 

UPJŠ v Košiciach realizuje čiastočnú rekonštrukciu strechy rektorátu

Košice 19. júna (TASR) - Práce na čiastočnej rekonštrukcii strechy budovy rektorátu Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) na
Šrobárovej ulici v Košiciach sa začali v uplynulých dňoch. Obnovou majú prejsť dve veže. Ako vyplýva zo zmluvy o dielo zverejnenej v
Centrálnom registri zmlúv, stáť by to malo približne 320.000 eur s DPH. "Stavebné práce súvisiace s čiastočnou rekonštrukciou strechy -
veže na budove rektorátu UPJŠ v Košiciach sa začali 10. júna. Očakávame, že budú ukončené do konca tohto roka," potvrdila pre TASR
univerzita. Objekt je národnou kultúrnou pamiatkou. Veže majú byť podľa podkladov k verejnému obstarávaniu, z ktorého vzišiel
zhotoviteľ, obnovené v plnom rozsahu a so zachovaním prvkov výzdoby. "Uvažuje sa s celkovou výmenou prvkov krovu a krytiny v
replike pôvodného stavu. Počas prác na obnove prvky vhodné na sanáciu budú ponechané, ošetrené a osadené na pôvodné miesto,"
uvádza sa v dokumentoch s tým, že cieľom rekonštrukcie a stavebných úprav je návrh komplexnej pamiatkovej obnovy riešeného objektu
v súlade s pravidlami a požiadavkami Krajského pamiatkového úradu Košice. sem mia

Autor: TASR

https://mediaboard.com/
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https://www.tasr.sk/tasr-clanok/TASR:2024061900000146
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Košice  
  19. 6. 2024, 12:12, Zdroj: bleskovky.zoznam.sk , Vydavateľ: Zoznam, s.r.o., Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 19 022 GRP: 0,42 OTS: 0,00 AVE: 242 EUR 

Práce na čiastočnej rekonštrukcii strechy budovy rektorátu Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) na Šrobárovej ulici v Košiciach sa
začali v uplynulých dňoch. Obnovou majú prejsť dve veže. Ako vyplýva zo zmluvy o dielo zverejnenej v Centrálnom registri zmlúv, stáť by
to malo približne 320.000 eur s DPH.
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UPJŠ v Košiciach realizuje čiastočnú rekonštrukciu strechy rektorátu  
  19. 6. 2024, 12:12, Zdroj: engineering.sk , Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

Dosah: 701 GRP: 0,02 OTS: 0,00 AVE: 126 EUR 

UPJŠ v Košiciach realizuje čiastočnú rekonštrukciu strechy rektorátu

Košice 19. júna (TASR) - Práce na čiastočnej rekonštrukcii strechy budovy rektorátu Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) na
Šrobárovej ulici v Košiciach sa začali v uplynulých dňoch. Obnovou majú prejsť dve veže. Ako vyplýva zo zmluvy o dielo zverejnenej v
Centrálnom registri zmlúv, stáť by to malo približne 320.000 eur s DPH. "Stavebné práce súvisiace s čiastočnou rekonštrukciou strechy -
veže na budove rektorátu UPJŠ v Košiciach sa začali 10. júna. Očakávame, že budú ukončené do konca tohto roka," potvrdila pre TASR
univerzita. Objekt je národnou kultúrnou pamiatkou. Veže majú byť podľa podkladov k verejnému obstarávaniu, z ktorého vzišiel
zhotoviteľ, obnovené v plnom rozsahu a so zachovaním prvkov výzdoby. "Uvažuje sa s celkovou výmenou prvkov krovu a krytiny v
replike pôvodného stavu. Počas prác na obnove prvky vhodné na sanáciu budú ponechané, ošetrené a osadené na pôvodné miesto,"
uvádza sa v dokumentoch s tým, že cieľom rekonštrukcie a stavebných úprav je návrh komplexnej pamiatkovej obnovy riešeného objektu
v súlade s pravidlami a požiadavkami Krajského pamiatkového úradu Košice. sem mia

Autor: spravca1
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UPJŠ v Košiciach realizuje čiastočnú rekonštrukciu strechy rektorátu  
  19. 6. 2024, 12:12, Zdroj: TASR, Vydavateľ: Tlačová agentúra Slovenskej republiky, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ

UPJŠ v Košiciach realizuje čiastočnú rekonštrukciu strechy rektorátu

Košice 19. júna (TASR) - Práce na čiastočnej rekonštrukcii strechy budovy rektorátu Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) na
Šrobárovej ulici v Košiciach sa začali v uplynulých dňoch. Obnovou majú prejsť dve veže. Ako vyplýva zo zmluvy o dielo zverejnenej v
Centrálnom registri zmlúv, stáť by to malo približne 320.000 eur s DPH.

"Stavebné práce súvisiace s čiastočnou rekonštrukciou strechy - veže na budove rektorátu UPJŠ v Košiciach sa začali 10. júna.
Očakávame, že budú ukončené do konca tohto roka," potvrdila pre TASR univerzita.

Objekt je národnou kultúrnou pamiatkou. Veže majú byť podľa podkladov k verejnému obstarávaniu, z ktorého vzišiel zhotoviteľ,
obnovené v plnom rozsahu a so zachovaním prvkov výzdoby. "Uvažuje sa s celkovou výmenou prvkov krovu a krytiny v replike
pôvodného stavu. Počas prác na obnove prvky vhodné na sanáciu budú ponechané, ošetrené a osadené na pôvodné miesto," uvádza sa
v dokumentoch s tým, že cieľom rekonštrukcie a stavebných úprav je návrh komplexnej pamiatkovej obnovy riešeného objektu v súlade s
pravidlami a požiadavkami Krajského pamiatkového úradu Košice.

sem mia

Autor: MIA
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Univerzita v Košiciach čiastočne zrekonštruuje strechy rektorátu  
  19. 6. 2024, 12:28, Zdroj: teraz.sk , Vydavateľ: TERAZ MEDIA, a.s., Autor: TASR, Sentiment: Pozitívny, Téma: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v

Košiciach, Kľúčové slová: UPJŠ
Dosah: 39 500 GRP: 0,88 OTS: 0,01 AVE: 686 EUR 

Na snímke budova rektorátu Univerzity Pavla Jozefa Šafárika. Foto: TASR - František Iván

Objekt je národnou kultúrnou pamiatkou.

19. júna 2024 12:28

Košice 19. júna (TASR) - Práce na čiastočnej rekonštrukcii strechy budovy rektorátu Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) na
Šrobárovej ulici v Košiciach sa začali v uplynulých dňoch. Obnovou majú prejsť dve veže. Ako vyplýva zo zmluvy o dielo zverejnenej v
Centrálnom registri zmlúv, stáť by to malo približne 320.000 eur s DPH.

"Stavebné práce súvisiace s čiastočnou rekonštrukciou strechy - veže na budove rektorátu UPJŠ v Košiciach sa začali 10. júna.
Očakávame, že budú ukončené do konca tohto roka," potvrdila pre TASR univerzita.

Objekt je národnou kultúrnou pamiatkou. Veže majú byť podľa podkladov k verejnému obstarávaniu, z ktorého vzišiel zhotoviteľ,
obnovené v plnom rozsahu a so zachovaním prvkov výzdoby. "Uvažuje sa s celkovou výmenou prvkov krovu a krytiny v replike
pôvodného stavu. Počas prác na obnove prvky vhodné na sanáciu budú ponechané, ošetrené a osadené na pôvodné miesto," uvádza sa
v dokumentoch s tým, že cieľom rekonštrukcie a stavebných úprav je návrh komplexnej pamiatkovej obnovy riešeného objektu v súlade s
pravidlami a požiadavkami Krajského pamiatkového úradu Košice.

Autor: TASR
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Strecha rektorátu UPJŠ prechádza čiastočnou rekonštrukciou

Ukončená má byť do konca roka.

KOŠICE. Práce na čiastočnej rekonštrukcii strechy budovy rektorátu Univerzity Pavla Jozefa Šafárika (UPJŠ) na Šrobárovej ulici v
Košiciach sa začali v uplynulých dňoch. Obnovou majú prejsť dve veže.

Ako vyplýva zo zmluvy o dielo zverejnenej v Centrálnom registri zmlúv, stáť by to malo približne 320 000 eur s DPH.

„Stavebné práce súvisiace s čiastočnou rekonštrukciou strechy - veže na budove rektorátu UPJŠ v Košiciach sa začali 10. júna.
Očakávame, že budú ukončené do konca tohto roka," potvrdila univerzita.

Objekt je národnou kultúrnou pamiatkou. Veže majú byť podľa podkladov k verejnému obstarávaniu, z ktorého vzišiel zhotoviteľ,
obnovené v plnom rozsahu a so zachovaním prvkov výzdoby.

„Uvažuje sa s celkovou výmenou prvkov krovu a krytiny v replike pôvodného stavu. Počas prác na obnove prvky vhodné na sanáciu budú
ponechané, ošetrené a osadené na pôvodné miesto," uvádza sa v dokumentoch s tým, že cieľom rekonštrukcie a stavebných úprav je
návrh komplexnej pamiatkovej obnovy riešeného objektu v súlade s pravidlami a požiadavkami Krajského pamiatkového úradu Košice.

Autor: TASR
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Strecha rektorátu UPJŠ prechádza rekonštrukciou

Strecha rektorátu UPJŠ prechádza čiastočnou rekonštrukciou. Ukončená má byť do konca roka.

Autor: TASR
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Jozefa Šafárika v Košiciach, Kľúčové slová: Pavol Jarčuška

[strojový prepis] …No a pozvanie dostali aj viacerí odborníci z praxe, ako napríklad hlavná hygienička Tatiana červeňová, prezident
slovenskej infekt o logickej spoločnosti Pavol Jarčuška, či je hlavná odborníčka Ministerstva zdravotníctva pre pidemipidemiológiu
Henrieta Hudeková. Pozvaní sú aj ďalší hostia.…
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Košice: VKJB oslavuje 100. výročie, prekonala aj rekord v stavaní stohu z kníh  
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Košiciach, Kľúčové slová: Univerzita Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach

Košice 19. júna (TASR) - Slovenský rekord najvyššieho stohu postaveného z voľne položených kníh sa v stredu podarilo prekonať
Verejnej knižnici Jána Bocatia (VKJB) v Košiciach. Jeho držiteľom bola aj doteraz. Ako pre TASR potvrdila zástupkyňa riaditeľky knižnice
Erika Palágyiová, odštartovali tým sériu podujatí s názvom Deň s knižnicou, ktorými si pripomínajú 100. výročie založenia VKJB.

Tímu z VKJB sa podarilo postaviť stoh vysoký 223 centimetrov, ktorý pozostával zo 124 kníh. "Rekord sme prekonali ako jediní. Splnili
sme aj podmienku a to, že musí zostať stáť bez istenia vrátane dotýkania sa rukou najmenej 15 sekúnd," spresnila.

Ustanovujúci rekord vytvoril tím knihovníkov VKJB v roku 2019. Zo 105 kníh rôznych formátov vtedy pod dozorom komisárov Slovenskej
knihy rekordov postavili stoh vysoký 220 centimetrov. Tentoraz sa o prekonanie rekordu pred centrálnou knižnicou VKJB na
Hviezdoslavovej ulici pokúsili okrem knihovníkov z VKJB aj tímy z Knižnice pre mládež mesta Košice, Štátne vedeckej knižnice v
Košiciach, Univerzitnej knižnica Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach a Zemplínskej knižnice Gorazda Zvonického v
Michalovciach.

Knihy použité na stavanie stohov putujú do burzy kníh. Získané príspevky z nej poslúžia na kúpu nových kníh a kreatívnych hračiek pre
deti z oddelenia detskej onkológie a hematológie Detskej fakultnej nemocnice v Košiciach.

VKJB zároveň pri príležitosti svojho výročia predstavila aj nové logo. Okrem programu, ktorého súčasťou je i divadelné predstavenie,
zábavné pokusy, kreatívny kútik, tematický stand-up či koncert, na všetkých pracoviskách knižnice platí počas stredy celoročné
bezplatné predplatné do VKJB, ako aj odpustenie upomienok za vrátenie kníh po termíne.

sem mia

Autor: SEM
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Ilustračná fotografia. Foto: TERAZ.sk - Viktória Brincková

Tímu z VKJB sa podarilo postaviť stoh vysoký 223 centimetrov, ktorý pozostával zo 124 kníh.

19. júna 2024 13:20

Košice 19. júna (TASR) - Slovenský rekord najvyššieho stohu postaveného z voľne položených kníh sa v stredu podarilo prekonať
Verejnej knižnici Jána Bocatia (VKJB) v Košiciach. Jeho držiteľom bola aj doteraz. Ako pre TASR potvrdila zástupkyňa riaditeľky knižnice
Erika Palágyiová, odštartovali tým sériu podujatí s názvom Deň s knižnicou, ktorými si pripomínajú 100. výročie založenia VKJB.

Tímu z VKJB sa podarilo postaviť stoh vysoký 223 centimetrov, ktorý pozostával zo 124 kníh. "Rekord sme prekonali ako jediní. Splnili
sme aj podmienku a to, že musí zostať stáť bez istenia vrátane dotýkania sa rukou najmenej 15 sekúnd," spresnila.

Ustanovujúci rekord vytvoril tím knihovníkov VKJB v roku 2019. Zo 105 kníh rôznych formátov vtedy pod dozorom komisárov Slovenskej
knihy rekordov postavili stoh vysoký 220 centimetrov. Tentoraz sa o prekonanie rekordu pred centrálnou knižnicou VKJB na
Hviezdoslavovej ulici pokúsili okrem knihovníkov z VKJB aj tímy z Knižnice pre mládež mesta Košice, Štátne vedeckej knižnice v
Košiciach, Univerzitnej knižnica Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach a Zemplínskej knižnice Gorazda Zvonického v
Michalovciach.

Knihy použité na stavanie stohov putujú do burzy kníh. Získané príspevky z nej poslúžia na kúpu nových kníh a kreatívnych hračiek pre
deti z oddelenia detskej onkológie a hematológie Detskej fakultnej nemocnice v Košiciach.

VKJB zároveň pri príležitosti svojho výročia predstavila aj nové logo. Okrem programu, ktorého súčasťou je i divadelné predstavenie,
zábavné pokusy, kreatívny kútik, tematický stand-up či koncert, na všetkých pracoviskách knižnice platí počas stredy celoročné
bezplatné predplatné do VKJB, ako aj odpustenie upomienok za vrátenie kníh po termíne.

Autor: TASR
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Oslavuje 100. výročie.

KOŠICE. Slovenský rekord najvyššieho stohu postaveného z voľne položených kníh sa v stredu podarilo prekonať Verejnej knižnici Jána
Bocatia (VKJB) v Košiciach. Jeho držiteľom bola aj doteraz.

Ako potvrdila zástupkyňa riaditeľky knižnice Erika Palágyiová, odštartovali tým sériu podujatí s názvom Deň s knižnicou, ktorými si
pripomínajú 100. výročie založenia VKJB.

Tímu z VKJB sa podarilo postaviť stoh vysoký 223 centimetrov, ktorý pozostával zo 124 kníh.

„Rekord sme prekonali ako jediní. Splnili sme aj podmienku a to, že musí zostať stáť bez istenia vrátane dotýkania sa rukou najmenej 15
sekúnd," spresnila.

Súvisiaci článok Súvisiaci článokKošickí knihovníci vytvorili rekord v stavbe stohu z kníh Čítajte O rekord sa pokúsili aj ďalší knihovníci

Ustanovujúci rekord vytvoril tím knihovníkov VKJB v roku 2019.

Zo 105 kníh rôznych formátov vtedy pod dozorom komisárov Slovenskej knihy rekordov postavili stoh vysoký 220 centimetrov.

Tentoraz sa o prekonanie rekordu pred centrálnou knižnicou VKJB na Hviezdoslavovej ulici pokúsili okrem knihovníkov z VKJB aj tímy z
Knižnice pre mládež mesta Košice, Štátnej vedeckej knižnice v Košiciach, Univerzitnej knižnice Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v
Košiciach a Zemplínskej knižnice Gorazda Zvonického v Michalovciach.

Stredajší program

Knihy použité na stavanie stohov putujú do burzy kníh. Získané príspevky z nej poslúžia na kúpu nových kníh a kreatívnych hračiek pre
deti z oddelenia detskej onkológie a hematológie Detskej fakultnej nemocnice v Košiciach.

VKJB zároveň pri príležitosti svojho výročia predstavila aj nové logo.

Okrem programu, ktorého súčasťou je i divadelné predstavenie, zábavné pokusy, kreatívny kútik, tematický stand-up či koncert, na
všetkých pracoviskách knižnice platí počas stredy celoročné bezplatné predplatné do VKJB, ako aj odpustenie upomienok za vrátenie
kníh po termíne.
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Exotické motýle v Košiciach  
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Tlačiť E-mail

15. ročník výstavy Motýle exotických trópov v Košiciach prináša možnosť vidieť motýle a iný hmyz z celého sveta. Výstava je prístupná
verejnosti denne od 9.00 do 17.00h. Motýlia šou potrvá do 3. júla.

Krásu živých exotických motýľov môžu po roku opäť obdivovať návštevníci košickej botanickej záhrady v jej tropickom skleníku. Do
Botanickej záhrady Univerzity Pavla Jozefa Šafárika dopravili približne 7000 kukiel motýľov pôvodom z trópov celého sveta a postupne
sa návštevníkom v plnej kráse predvádza viac ako 100 druhov a foriem motýľov.

Niektoré druhy sú zastúpené v hojnom počte, iné vzácnejšie sa objavia len v jednotlivých exemplároch. Prvá skúšobná zásielka kukiel
prišla z Kostariky, dorazila do Košíc s väčším časovým predstihom a potvrdila, že dodávky kukiel zvládnu cestu bez vážnejšieho rizika.
Motýle zo zásielok sa takto bez zásadnejších problémov vyliahli v Košiciach. V skleníku však majú aj húseničky a motýle z vlastného
chovu.

Práve vlastní odchovanci sú najkrajšie vyvinutí a vedia sa opakovane postarať aj o nové potomstvo v umelom prostredí. Žijú tu v
blahobyte, majú zaistenú atraktívnu potravu vo forme prirodzeného nektáru z kvetov či nakvaseného ovocia a niektoré sa živia aj peľom
kvetov. Pre húseničky skupiny motýľov z Južnej a Strednej Ameriky napestovali potrebné rastliny, aby bolo možné ich rozmnoženie.
Vďaka tomu vznikajú aktívne húfy týchto motýľov v hojnom počte.

Návštevníci môžu uvidieť aj motýľa Attacus atlas pôvodom z tropickej časti Ázie, ktorý prežíva v dospelom štádiu života približne len tri
dni. Výnimočný je najväčšou plochou krídel na svete, ako aj atraktívnym sfarbením. Rozpätie jeho krídel dosahuje viac ako 24
centimetrov.

Súčasťou prezentácie je aj zbierka preparovaných motýľov a iného hmyzu vo vestibule budovy spolu s výstavou malých bezstavovcov vo
viváriách.

Zdroj a foto: UPJŠ
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z týchto súborov cookie však môže mať vplyv na vaše prehliadanie.
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Nevyhnutné

Vždy zapnuté

Potrebné cookies sú nevyhnutné pre správne fungovanie webovej stránky. Táto kategória obsahuje iba súbory cookie, ktoré zaisťujú
základné funkcie a bezpečnostné funkcie webovej stránky. Tieto cookies neobsahujú žiadne osobné informácie a umožňujú používanie
základných funkcií ako napr. prihlásenie registrovaného používateľa alebo predvypĺňanie formulárov a zapamätanie si vašich preferencií.
Zakázaním týchto cookies nemôžeme garantovať plnú funkčnosť našich stránok.

Cookie

Dĺžka trvania

Popis

cookielawinfo-checkbox-advertisement 1 year Set by the GDPR Cookie Consent plugin, this cookie is used to record the user consent for
the cookies in the "Advertisement" category. cookielawinfo-checkbox-analytics 1 year Set by the GDPR Cookie Consent plugin, this
cookie is used to record the user consent for the cookies in the "Analytics" category. cookielawinfo-checkbox-functional 1 year The cookie
is set by the GDPR Cookie Consent plugin to record the user consent for the cookies in the category "Functional".
cookielawinfo-checkbox-necessary 1 year Set by the GDPR Cookie Consent plugin, this cookie is used to record the user consent for the
cookies in the "Necessary" category. cookielawinfo-checkbox-non-necessary 1 year Set by the GDPR Cookie Consent plugin, this cookie
is used to record the user consent for the cookies in the "Non-necessary" category. cookielawinfo-checkbox-others 1 year Set by the
GDPR Cookie Consent plugin, this cookie is used to store the user consent for cookies in the category "Others".
cookielawinfo-checkbox-performance 1 year Set by the GDPR Cookie Consent plugin, this cookie is used to store the user consent for
cookies in the category "Performance". CookieLawInfoConsent 1 year Records the default button state of the corresponding category &
the status of CCPA. It works only in coordination with the primary cookie.

Funkčné

Funkčné súbory cookie pomáhajú vykonávať určité funkcie, ako je zdieľanie obsahu webovej stránky na platformách sociálnych médií,
zhromažďovanie spätnej väzby a ďalšie funkcie tretích strán.

Cookie

Výkonostné

Výkonostné súbory cookie sa používajú na pochopenie a analýzu kľúčových indexov výkonnosti webovej stránky, čo pomáha pri
poskytovaní lepšej používateľskej skúsenosti pre návštevníkov.

Analytické

Analytické cookies sa používajú na pochopenie toho, ako návštevníci interagujú s webovou stránkou. Tieto súbory cookie pomáhajú
poskytovať informácie o metrikách, ako je počet návštevníkov, miera odchodov, zdroj návštevnosti atď.

Cookie

Dĺžka trvania

Popis

_ga 2 years The _ga cookie, installed by Google Analytics, calculates visitor, session and campaign data and also keeps track of site
usage for the site's analytics report. The cookie stores information anonymously and assigns a randomly generated number to recognize
unique visitors. _ga_* 1 year 1 month 4 days Google Analytics sets this cookie to store and count page views.
_gat_gtag_UA_157966737_1 1 minute Set by Google to distinguish users. _gid 1 day Installed by Google Analytics, _gid cookie stores
information on how visitors use a website, while also creating an analytics report of the website's performance. Some of the data that are
collected include the number of visitors, their source, and the pages they visit anonymously.

Reklamné

Reklamné súbory cookie sa používajú na poskytovanie relevantných reklám a marketingových kampaní návštevníkom. Tieto súbory
cookie sledujú návštevníkov na webových stránkach a zhromažďujú informácie na poskytovanie prispôsobených reklám. Pred spustením
týchto súborov cookies na našej webovej stránke je potrebné získať Váš súhlas.
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Na trhu práce je potrebné pozerať sa na ľudí ako na profesionálov, nie ako na mužov a ženy  
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Jozefa Šafárika v Košiciach, Ľudmila Elbert
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Postavenie ženy v súčasnosti je pomerne často diskutovanou témou. Aký názor na rolu ženy v 21. storočí majú úspešné ženy z
ekonomickej diplomacie, biznisu, priemyslu, vedy, výskumu či školstva? Panelová diskusia s medzinárodnou účasťou organizovaná
Košickou regionálnou komorou SOPK priniesla do Košíc jedinečný priestor na zdieľanie skúseností a názorov o výzvach a príležitostiach
žien v modernom svete.

Takéto stretnutia sú v otázke posilnenia postavenia žien v spoločnosti kľúčové a zaslúžia si adekvátnu pozornosť. „Verím, že dnešnou
diskusiou spopularizujeme a posunieme kritickú konverzáciu o úlohe žien a vytvoríme prostredie, v ktorom môžu ženy aj muži rovnako
prosperovať. Veľké ďakujem patrí CIPE, Deutsche Telekom IT Solutions Slovakia, s.r.o. a veľvyslankyni Kanady na Slovensku H.E.
Cheryl Cruz, ktorej vízia a iniciatíva nás podnietili konať,“ uviedla v úvode Jana Končeková, riaditeľka Košickej regionálnej komory SOPK.

Panelové diskusie sa venovali dvom nosným témam – rodovej rovnosti, pokroku v dosahovaní rovnakých príležitostí pre ženy vo
všetkých oblastiach života, vrátane práce, politiky a rodiny, ako aj prekonávaniu rodových stereotypov a predsudkov, ktoré ovplyvňujú
ženy v ich profesijnom aj osobnom živote.

Potreba vzájomnej spolupráce medzi krajinami

Podľa Indexu rodovej rovnosti Európskej únie zažívame skvelé obdobie. Skúsenosti zo sveta sú však rôzne. Veľvyslankyne z Talianska a
Severného Macedónska sa zhodli, že každá krajina má za sebou dlhú cestu k rovnosti, no aj napriek tomu je potrebná opatrnosť, aby sa
nebrala za samozrejmosť.

H.E. Evgenija Ilieva

Je dôležité, aby sa krajiny učili zo skúseností iných a vzájomne si vymieňali vzájomné ponaučenia a odporúčania. Podľa veľvyslankyne
Španielska na Slovensku, H.E. Lorey Arribalzaga Ceballos: „Na zachovanie a rozšírenie práv žien je potrebné spoločné a sústavné úsilie.
Ohliadnutie sa späť a zistenie, ako ďaleko sme sa už dostali, nám dodáva optimizmus a silu napredovať.“

Napredovanie v oblasti rodovej rovnosti je naprieč krajinami výrazné, no ako dodala v závere diskusie veľvyslankyňa Severného
Macedónska na Slovensku, H.E. Evgenija Ilieva: „Ako ženy musíme spolupracovať, podporovať sa navzájom, nezávidieť si a prestať sa
navzájom negatívne porovnávať. Zároveň je dôležité zamerať sa aj na mladú generáciu a zmeniť stereotypy v učebniciach, ktoré sa
týkajú žien a ich úlohy v domácnosti. “

„Je nevyhnutné poskytnúť im vzor, čím by sa mohli stať. Mali by sme byť pre mladé dievčatá inšpiráciou,“ dodala veľvyslankyňa Talianska
na Slovensku, H.E. Catherine Flumiani.

H.E. Catherine Flumiani

Každá krajina má v oblasti rodovej rovnosti špecifiká

Špecifiká jednotlivých krajín v oblasti rodovej rovnosti sú rôznorodé. V Indii popri implementácii zákona o zastúpení žien v parlamente a
verejnom živote bojujú aj v otázke ich finančnej nezávislosti, v otázke interupcií dievčat pred narodením či za samozrejmé veci, ako sú
toalety.

Na blízkom východe je pre ženy taktiež stále ťažké bojovať za svoje postavenie a kariéru. Popri všetkom čelia aj okupantskému systému.

„Ak sa obzrieme späť, pokročili sme výrazným smerom, zúčastňujeme sa ako ženy volieb, máme množstvo žien v diplomacii, na
ministerstvách či v parlamente. Kľúčovými vecami sú tu najmä vzdelávanie a sebadôvera,“ priblížila situáciu vo svojej krajine
veľvyslankyňa Palestíny na Slovensku, H.E. Safa A.M. Khaldi.

H.E. Safa A.M. Khaldi, veľvyslankyňa Palestíny

Aj v Bosne a Hercegovine je to ťažké. Ženy čelia veľkým výzvam, pretože žijú v krajine, kde je najväčším problémom genocída,
vraždenie žien partnerom, zneužívanie a týranie. „Ako krajina máme navyše málo ľudí, ktorí by rodovú rovnosť presadzovali a zároveň sa
medzi sebou navzájom ako ženy nepodporujeme. Až keď sa začneme podporovať, môžeme sa stať tým, čím chceme,“ hovorí najmladšia
účastníčka diskusie Sajra Kustura, poradkyňa pre mládež za Bosnu a Hercegovinu v OSN.

Zmena myslenia je nevyhnutná
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V druhej časti panelovej diskusie vystúpili úspešné ženy z domácej pôdy. Priniesli účastníčkam hodnotné vhľady do ich kariéry a
osobných životov v súvislosti s vývojom spoločnosti aj technológií. Diskutujúce sa zhodli, že v otázke rodovej rovnosti je dôležité zmeniť
myslenie žien aj mužov, aby túto tému prijali za prirodzenú. Kariéra žien často vo veľkej miere závisí práve od ich partnerov či od podpory
mužov v ich práci a okolí. Ak ženy dostanú príležitosť, vedia ju využiť naplno.

V súvislosti s tým Mária Janošková, projektová riaditeľka pre Slovensko v skupine Manuvia Group, dodáva: „Na trhu práce je potrebné
pozerať sa na ľudí ako na profesionálov, nie ako na mužov a ženy. Je však v záujme samotných zamestnávateľov vychádzať ženám v
ústrety, prispôsobovať im pracovné podmienky a personalizovať pracovné roly ich osobnostiam. Ženy sa im za to odvďačia vysokou
iniciatívou, lojalitou a angažovanosťou. Toto je cesta.“

Téma diverzity je prítomná naprieč mnohými spoločnosťami. Ženy čoraz častejšie pracujú na rôznych aj manažérskych pozíciách. V
oblasti líderstva vidí Michaela Eštok Dutková z Deutsche Telekom IT Solutions Slovakia v ženách veľkú výhodu: „Ako ženy máme v sebe
prirodzenú starostlivosť, empatiu a to pri mnohých pozíciách pomáha.”

Zároveň je v súčasnosti cítiť veľký vplyv technológií na prácu žien. Ženy majú obrovské možnosti, aj na materskej dovolenke majú prístup
k digitálnemu vzdelávaniu či online tréningom a vedia si flexibilne nastaviť svoj čas.

Generačne sa pohľad na muža a ženu začína meniť

Staršie generácie síce vychovávali dnešných mladých ľudí, takže sa otázka rodového stereotypu prirodzene odovzdáva ďalej, no stále v
čoraz menšej miere. „Vidíme to nielen v rodinách, ale aj v školstve. Veľa vecí je stále zaškatuľkovaných. Dokonca aj názvy odborov na
školách niekedy evokujú, že ženy by sa na tieto odbory nemali hlásiť. Príchodom nových generácií sa pohľad bude meniť, pretože aj
napriek tomu, že nie sme rovnakí, sme si rovní. Ktokoľvek môže byť čímkoľvek,“ uviedla v závere diskusie Ľudmila Elbert, prorektorka
Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach.

Rola ženy v 21. storočí je dynamická a plná potenciálu. Spojením síl, zmenou myslenia, vzdelávaním a sebadôverou môžu ženy
dosiahnuť ešte väčšie úspechy. Je však rovnako dôležité starať sa aj o seba, aby si pozícia super ženy v dnešnej spoločnosti nevybrala
svoju daň.

Informácie o SOPK

Slovenská obchodná a priemyselná komora je verejnoprávna inštitúcia, ktorá vznikla na základe zákona č. 9/1992 Zb. o obchodných a
priemyselných komorách pôvodne s povinným členstvom. Pôsobí na celom území Slovenska (v každom krajskom meste je zriadená
regionálna komora SOPK) a je zameraná na ochranu a podporu podnikania a na koordináciu spoločných záujmov svojich členov v
podnikateľskej činnosti v tuzemsku i v zahraničí. Členmi komory sú právnické aj fyzické osoby, ktoré vykonávajú podnikateľskú činnosť v
hospodárskych odvetviach alebo ktoré majú svojim zameraním vzťah k podnikateľskej činnosti. Od roku 1996 je členstvo v komore
dobrovoľné.

Z odvetvového hľadiska sú členmi SOPK podnikateľské subjekty naprieč celým hospodárstvom – výrobné, obchodné firmy, banky,
poisťovne, spoločnosti poskytujúce služby, poľnohospodárske a potravinárske subjekty – a tiež stredné odborné školy.

Z hľadiska veľkosti sú členmi SOPK veľké firmy so slovenským i zahraničným kapitálom, holdingy, akciové spoločnosti až po menšie
spoločnosti s ručením obmedzeným.

Členovia SOPK sa podieľajú na tvorbe hrubého domáceho produktu Slovenska 84 percentami a na exporte Slovenska takmer 90
percentami.

https://www.akcnezeny.sk

Sme akčné ženy a prinášame ti príbehy a články spoločne s ďalšími akčnými ženami, ktoré robia, čo milujú a rady o tom aj píšu.
Podporujeme sa navzájom v našich snoch. V tom, čo nás napĺňa a robí nám radosť. Pridaj sa k nám: https://akcnezeny.sk/registracia/
Spoločne vytvárame magazín, stretávame sa online a rovnako offline na vzdelávacich a motivačných podujatiach, ktoré organizujeme.
IG: #zenyktorerobiacomiluju #akcnezeny #akcnemamy #vzdelavanie #biznis #kariera

žiadne príspevky na zobrazenie
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Konferencia Vizionári: Preležaniny sú vážnym problémom, o ktorom však nemáme relevantné dáta  
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O dekubitoch alebo preležaninách panuje mýtus, že vznikajú len u starších a dlhodobo chorých pacientov. Faktom však je, že hrozia aj
mladším ľuďom a vzniknúť môžu aj počas operácie. Preležaniny sú zavážaným zdravotným problémom, ktorý ovplyvňuje celkový stav
pacienta. Odborníci sa počas diskusie Vizionári zhodli, že na to, aby sme vedeli dekubity efektívne liečiť a v rámci možností im aj
predchádzať, potrebujeme relevantné dáta.

„Dekubity sú rany, vznikajúce pôsobením tlaku u pacientov, ktorí nie sú schopní sa hýbať. Vznikajú často u starých ľudí, pacientov po
cievnych mozgových príhodách, ležiacich na JIS, vznikajú však aj počas dlhšie trvajúcich operácií a aj u mladých ľudí. Je to
problematika, s ktorou sa borí celý svet. Dekubity budú totiž vznikať napriek najlepšej snahe a najlepším preventívnym opatreniam,“
vysvetlil na úvod diskusie Vizionári prezident Slovenskej spoločnosti pre liečenie rán a prednosta chirurgickej kliniky LF UK a UNB Marek
Čambal.

Napriek tomu, že ide o závažný zdravotný problém, na Slovensku nemáme dostatok relevantných údajov, ktoré by odzrkadľovali reálny
stav.

Podľa dostupných štatistík NCZI je výskyt dekubitov na Slovensku na úrovni 0,9 až 0,14 percent na vyše milióna hospitalizácií. Pre
porovnanie severské krajiny vykazujú výskyt dekubitov približne 27 percent.

„Keďže čísla nesedia, zrejme máme problém s metodikou zberu dát. Potrebujeme, aby bol systém hlásenia dekubitov jednoduchý a aby
dokázal mapovať realitu. Ak nemáme reálne čísla, nevieme potom ani to, kde je potrebné hasiť problémy,“ uviedla zdravotná sestra a
odborná asistentka z Lekárskej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach Beáta Grešš Halász.

Ako funguje vykazovanie dekubitov v praxi? Grešš Halász priblížila, že poskytovatelia zdravotnej starostlivosti sú povinní nahlasovať
počty dekubitov jedenkrát ročne, to sa dostáva následne poisťovniam, ktoré údaje odosielajú na Ministerstvo zdravotníctva SR.

Riaditeľka sekcie zdravotníckych dát NCZI Martina Nagyová doplnila, že existujú mechanizmy, v rámci ktorých poskytovatelia hlásia
údaje do NCZI na mesačnej báze.

Problémom však podľa chirurga a člena Slovenskej spoločnosti pre liečenie rán Františka Špačeka je, že v nahlasovaní samotného
výskytu dekubitov sa už neodlišuje či ide o pacienta s rizikom jeho vzniku, alebo či už dekubit má.

Nahlasovanie výskytu preležanín u pacientov by bolo dobré podľa odborníkov zjednotiť a zefektívniť, aby do systému natekali relevantné
dáta a aby zároveň nevytvárali ďalšiu záťaž pre zdravotníckych pracovníkov.

„Oblasť dekubitov nie je len vecou následného riešenia a liečenia, ale k dispozícii máme aj možnosti, ako im predchádzať. Máme
napríklad celý rad zdravotníckych materiálov, ktoré nie sú len na liečenie dekubitov, ale aj na zabránenie ich vzniku, napríklad počas
operácie. Dekubit totiž môže vzniknúť aj počas dvoj až trojhodinovej operácie. Sme otvorení tomu, aby sa aj takéto prostriedky dostávali
do systému úhrady verejného zdravotného poistenia. Jedna náplasť stojí možno stotinu toho, čo liečba dekubitu,“ vysvetlil riaditeľ odboru
kategorizácie a cenotvorby MZ SR Vladimír Heriban.

K téme vykazovania dekubitov sa uskutočnilo aj stretnutie na úrovni ministerstva zdravotníctva, odborných spoločnosti a NCZI. Odborníci
sa zhodli, že systém treba zefektívniť a prepojiť na úrovni poskytovateľov zdravotnej starostlivosti, štátu a poisťovní. Určité mechanizmy
už totiž fungujú, neodzrkadľujú sa však na finálnych dátach.

„Nemocničné informačné systémy komunikujú pri každej prepúšťacej správe, to by sme chceli využiť aj pri zbere dát o dekubitoch,“
doplnil Čambal spolu so Špačekom s tým, že ak budeme vedieť, koľko máme reálne dekubitov, budeme vedieť lepšie nastaviť aj procesy
na ich efektívne liečenie a vyčleniť na to aj potrebný obnos financií.

Sledujte kanál spravodajstva Markízy
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Košická knižnica prekonala rekord najvyššieho stohu z kníh  
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Košice Spravodajstvo

Za získané financie sa nakúpia knihy a hračky pre choré deti.

Verejnej knižnici Jána Bocatia (VKJB) v Košiciach sa podarilo prekonať slovenský, a zároveň jej vlastný rekord najvyššieho stohu
postaveného z voľne položených kníh. Odštartovala tým sériu podujatí s názvom Deň s knižnicou, ktorými si pripomína 100. výročie
svojho založenia.

Tímu z knižnice sa podarilo postaviť stoh vysoký 223 centimetrov, ktorý pozostával zo 124 kníh.

„Rekord sme prekonali ako jediní. Splnili sme aj podmienku a to, že musí zostať stáť bez istenia vrátane dotýkania sa rukou najmenej 15
sekúnd,“ uviedla zástupkyňa riaditeľky knižnice Erika Palágyiová.

Televízia Košice Spravodajstvo

×

O prekonanie rekordu sa na Hviezdoslavovej ulici pokúsili okrem knihovníkov z VKJB aj tímy z Knižnice pre mládež mesta Košice, Štátne
vedeckej knižnice v Košiciach, Univerzitnej knižnica Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach a Zemplínskej knižnice Gorazda
Zvonického v Michalovciach.

Knihy zo stohov putujú do burzy kníh a za získané príspevky sa zakúpia nové knihy a hračky pre deti z oddelenia detskej onkológie a
hematológie Detskej fakultnej nemocnice v Košiciach.

Verejná knižnica pri príležitosti svojho výročia predstavila aj nové logo. Okrem programu, ktorého súčasťou je i divadelné predstavenie,
zábavné pokusy, kreatívny kútik, tematický stand-up či koncert, na všetkých pracoviskách knižnice platí počas stredy celoročné
bezplatné predplatné do VKJB, ako aj odpustenie upomienok za vrátenie kníh po termíne.

Zdroj: TASR
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Modernú krajinu nerobia technológie – aj keď sú dôležité. Lebo o tom, kde sa rozhodnete žiť, nerozhoduje to, že si viete občiansky
preukaz vybaviť elektronicky, ale komunita. „Členstvo v Európskej únii oslabilo našu schopnosť motivovať občanov, aby zostali žiť a
pracovať doma. To dokáže len krajina, ktorá je vyspelá a ktorá ľuďom odovzdáva hodnotu,“ vyhlásil na konferencii JARNÁ ITAPA 2024
Milan Dubec, podnikateľ, investor a filantrop s tým, že Slovensko musí nájsť spôsob, ako dokáže nielen udržať svojich ľudí doma, ale tiež
presvedčí cudzincov, aby sa usadili na Slovensku. „Slováci dnes chcú, aby právo žiť v tejto krajine mali iba oni. Verím, že sa tento postoj
zmení. Aby sme boli modernou krajinou, musíme byť otvorení aj cudzincom.“

Naučme sa zachytiť potenciál

Ak sa staneme krajinou, kde budú chcieť žiť mladí ľudia, staneme sa aj krajinou, kde budú realizovať vedu a výskum či podnikať. Dnes
nám to uniká. „Naším chronickým problémom, ktorý riešime od 90-tych rokov je, že do vedy, výskumu a inovácií dostatočne
neinvestujeme. Aj keď sa veľa vecí zlepšilo, stále sme tu na chvoste Európskej únie či vyspelých demokratických štátov. Bolo by tu
potrebné prijať opatrenia, aby sme dokázali podchytiť potenciál mladých vedcov a podnikateľov. A aby sme ich udržali v našej krajine,
čím pomôžeme aj rozvoju ekonomiky,“ objasnila Zuzana Letková z Ministerstva rezortu investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie.

Platí pravidlo, že čím viac krajiny finančne podporujú vedu a výskum, tým viac sa to pozitívne odzrkadľuje na raste ich hospodárstva. „Je
potrebné investovať nielen čas, ale aj realizovať rôzne aktivity do inovácií s ohľadom na malých a stredných podnikateľov tak, aby mohli
časť svojho zamerania realizovať priamo s vysokými školami či napríklad centrami aplikovaného výskumu. Inšpirovať sa môžeme v
Maďarsku, kde takýto ekosystém výborne funguje,“ povedal Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva, výskumu, vývoja a
mládeže SR. Podotkol, že problém odlivu ľudí i talentov je komplexný a súvisí napríklad aj s regiónmi a ich rozvojom. „A na tomto
chceme popracovať. Identifikovali sme už dokonca viacero vecí, ktoré by mohli motivovať mladých, aby tu zostali žiť a pracovať.“

Aj lídri na trhu musia inovovať

Slovensko je v oblasti investícií do vedy a výskumu poddimenzované, inšpiráciou pre nás môže byť Izrael či Austrália. „ Izrael investuje
do výskumu 4,9 percenta HDP ročne. V krajine je aktuálne viac ako šesťtisíc aktívnych startupov, z pohľadu počtu startupov sme tak
zaradení na treťom mieste,“ uviedol na konferencii JARNÁ ITAPA 2024 Alex Lyhovez, expert v oblasti nových technológií a digitálnej
transformácie a vizionár z Izraela.

Podľa posledných verejne dostupných dát Slovensko na vedu a výskum vynakladá výrazne menej ako je priemer Európskej únie. Kým
priemer únie je dve percentá, na Slovensku je to sotva jedno percento – z toho na vedu a výskum vo verejnom sektore je to len 0,42
percenta. „ Inovácie nemusia byť drahé, stačí myslieť,out of the box‘. Treba si zapamätať dôležitú vec: Ak neinovujete, tak stagnujete,“
spomenul Alex Lyhovez a pripomenul prípady bývalých lídrov trhu – spoločností Kodak či Nokia. „ Aj lídri na trhu musia inovovať.“

Spolupráca sa ukazuje dôležitejšia ako súťaživosť

Slovensko má podľa expertov na inovácie, ktorí vystúpili na konferencii, obrovský potenciál, chýba nám však – okrem podpory – aj
dravosť či umenie vycítiť, kedy je nutná spolupráca. „ Podstatné je, aby univerzity našli spôsob, kedy majú súťažiť a kedy už majú
spolupracovať. Konkurencia je potrebná, avšak, čo sa ukazuje ako dôležitejšie, je práve schopnosť naučiť sa spolupráci. Túto kultúru u
nás budujeme, pretože tá nám pomôže posúvať sa vpred rýchlejšie a vynikať,“ podotkol James Arvanitakis, generálny riaditeľ Forrest
Research Foundation z Perthu v Západnej Austrálii, ktorého vystúpenie pre ITAPA zabezpečila slovenská ekonomická diplomacia
Generálneho konzulátu v Sydney. Výzvou podľa neho zostáva, aby sme ako krajina vedeli zaistiť, že univerzity nebudú nazerať len do
svojho vnútra, ale aj von. „ Musia úzko spolupracovať s vládou, priemyslom, či komunitným sektorom,“ dodal James Arvanitakis, ktorý
spolupracuje s talentovanými výskumníkmi z celého sveta. Priamo na pôde konferencie JARNÁ ITAPA 2024 sa už podarilo dohodnúť
predbežnú spoluprácu so slovenskými univerzitami, najmä v oblastiach biomedicíny, energetiky a poľnohospodárstva. „ Prvé výmenné
vedecké pobyty by sa mohli uskutočniť už tento rok,“ uviedla Slávka Tomaščíková, prorektorka pre zahraničné vzťahy na Univerzite
Pavla Jozefa Šafárika.

Umelá inteligencia zrýchľuje proces liečby

Slovensko nemá vybudovanú inovačnú infraštruktúru v oblasti zdravotníctva. „ Otázka je, ako to napraviť a kde začať. Nastaviť štruktúru
je kľúčové,” uviedol na konferencii Adam Grey. Ide o zakladateľa Kamplan Innovation Hub a inovačného manažéra v centre inovatívneho
zdravotníctva HealthHub, ktoré prepája slovenské firmy a verejné inštitúcie s cieľom podporiť moderné riešenia v zdravotníctve.

Niektoré medicínske odbory na Slovensku sa môžu v súčasnosti pochváliť využívaním umelej inteligencie (AI) v ambulanciách. „Cesta 
diagnostiky až po liečbu onkologického pacienta je veľmi dlhá, trvá v priemere 160 – 180 dní. Využitím AI to vieme skrátiť na tretinu,”
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reagoval Štefan Korec, slovenský onkológ, ktorý na pôde ITAPA demonštroval vlastné skúsenosti s využitím AI v praxi. Na trénovanie AI
modelu, ktorý využíva, bolo podľa jeho slov využitých až 700 miliónov rôznych snímok. „AI je aj výborná pomôcka pri rozhodovaní,
lekárov nenahradí. Lekár je stále ten, ktorý navrhne a naordinuje liečbu,” dodal Branislav Bystrický, primár onkologickej kliniky vo
Fakultnej nemocnici Trenčín. Vo všeobecnom lekárstve sa však AI ešte stále nevyužíva. „Mala som možnosť vidieť ako funguje. Môžem
povedať, že v tomto smere sa nám otvárajú obrovské dvere,” dodala všeobecná lekárka a expertka Jana Bendová.

TS: itapa.sk

redakcia PremiumNews
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tlačová správa

Modernú krajinu nerobia technológie – aj keď sú dôležité. Lebo o tom, kde sa rozhodnete žiť, nerozhoduje to, že si viete občiansky
preukaz vybaviť elektronicky, ale komunita.

Tento text je tlačovou správou, ktorá je publikovaná v plnom znení. Redakcia nenesie zodpovednosť za jej obsah.

„Členstvo v Európskej únii oslabilo našu schopnosť motivovať občanov, aby zostali žiť a pracovať doma. To dokáže len krajina, ktorá je
vyspelá a ktorá ľuďom odovzdáva hodnotu,“ vyhlásil na konferencii JARNÁ ITAPA 2024 Milan Dubec, podnikateľ, investor a filantrop s
tým, že Slovensko musí nájsť spôsob, ako dokáže nielen udržať svojich ľudí doma, ale tiež presvedčí cudzincov, aby sa usadili na
Slovensku.

„Slováci dnes chcú, aby právo žiť v tejto krajine mali iba oni. Verím, že sa tento postoj zmení. Aby sme boli modernou krajinou, musíme
byť otvorení aj cudzincom.“

Naučme sa zachytiť potenciál

Ak sa staneme krajinou, kde budú chcieť žiť mladí ľudia, staneme sa aj krajinou, kde budú realizovať vedu a výskum či podnikať. Dnes
nám to uniká.

„Naším chronickým problémom, ktorý riešime od 90-tych rokov je, že do vedy, výskumu a inovácií dostatočne neinvestujeme. Aj keď sa
veľa vecí zlepšilo, stále sme tu na chvoste Európskej únie či vyspelých demokratických štátov. Bolo by tu potrebné prijať opatrenia, aby
sme dokázali podchytiť potenciál mladých vedcov a podnikateľov. A aby sme ich udržali v našej krajine, čím pomôžeme aj rozvoju
ekonomiky,“ objasnila Zuzana Letková z Ministerstva rezortu investícií, regionálneho rozvoja a informatizácie.

Platí pravidlo, že čím viac krajiny finančne podporujú vedu a výskum, tým viac sa to pozitívne odzrkadľuje na raste ich hospodárstva.

„Je potrebné investovať nielen čas, ale aj realizovať rôzne aktivity do inovácií s ohľadom na malých a stredných podnikateľov tak, aby
mohli časť svojho zamerania realizovať priamo s vysokými školami či napríklad centrami aplikovaného výskumu. Inšpirovať sa môžeme v
Maďarsku, kde takýto ekosystém výborne funguje,“ povedal Róbert Zsembera, štátny tajomník Ministerstva školstva, výskumu, vývoja a
mládeže SR. Podotkol, že problém odlivu ľudí i talentov je komplexný a súvisí napríklad aj s regiónmi a ich rozvojom.

„A na tomto chceme popracovať. Identifikovali sme už dokonca viacero vecí, ktoré by mohli motivovať mladých, aby tu zostali žiť a
pracovať.“

Aj lídri na trhu musia inovovať

Slovensko je v oblasti investícií do vedy a výskumu poddimenzované, inšpiráciou pre nás môže byť Izrael či Austrália. „ Izrael investuje
do výskumu 4,9 percenta HDP ročne. V krajine je aktuálne viac ako šesťtisíc aktívnych startupov, z pohľadu počtu startupov sme tak
zaradení na treťom mieste ,“ uviedol na konferencii JARNÁ ITAPA 2024 Alex Lyhovez, expert v oblasti nových technológií a digitálnej
transformácie a vizionár z Izraela.

Podľa posledných verejne dostupných dát Slovensko na vedu a výskum vynakladá výrazne menej ako je priemer Európskej únie. Kým
priemer únie je dve percentá, na Slovensku je to sotva jedno percento – z toho na vedu a výskum vo verejnom sektore je to len 0,42
percenta.

„ Inovácie nemusia byť drahé, stačí myslieť ,out of the box‘. Treba si zapamätať dôležitú vec: Ak neinovujete, tak stagnujete ,“ spomenul
Alex Lyhovez a pripomenul prípady bývalých lídrov trhu – spoločností Kodak či Nokia. „ Aj lídri na trhu musia inovovať .“

Spolupráca sa ukazuje dôležitejšia ako súťaživosť

Slovensko má podľa expertov na inovácie, ktorí vystúpili na konferencii, obrovský potenciál, chýba nám však – okrem podpory – aj
dravosť či umenie vycítiť, kedy je nutná spolupráca.

„Podstatné je, aby univerzity našli spôsob, kedy majú súťažiť a kedy už majú spolupracovať. Konkurencia je potrebná, avšak, čo sa
ukazuje ako dôležitejšie, je práve schopnosť naučiť sa spolupráci. Túto kultúru u nás budujeme, pretože tá nám pomôže posúvať sa
vpred rýchlejšie a vynikať,“ podotkol James Arvanitakis, generálny riaditeľ Forrest Research Foundation z Perthu v Západnej Austrálii,
ktorého vystúpenie pre ITAPA zabezpečila slovenská ekonomická diplomacia Generálneho konzulátu v Sydney.
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Výzvou podľa neho zostáva, aby sme ako krajina vedeli zaistiť, že univerzity nebudú nazerať len do svojho vnútra, ale aj von. „Musia
úzko spolupracovať s vládou, priemyslom, či komunitným sektorom,“ dodal James Arvanitakis, ktorý spolupracuje s talentovanými
výskumníkmi z celého sveta. Priamo na pôde konferencie JARNÁ ITAPA 2024 sa už podarilo dohodnúť predbežnú spoluprácu so
slovenskými univerzitami, najmä v oblastiach biomedicíny, energetiky a poľnohospodárstva.

„Prvé výmenné vedecké pobyty by sa mohli uskutočniť už tento rok,“ uviedla Slávka Tomaščíková, prorektorka pre zahraničné vzťahy na
Univerzite Pavla Jozefa Šafárika.

Umelá inteligencia zrýchľuje proces liečby

Slovensko nemá vybudovanú inovačnú infraštruktúru v oblasti zdravotníctva. „ Otázka je, ako to napraviť a kde začať. Nastaviť štruktúru
je kľúčové ,” uviedol na konferencii Adam Grey. Ide o zakladateľa Kamplan Innovation Hub a inovačného manažéra v centre
inovatívneho zdravotníctva HealthHub, ktoré prepája slovenské firmy a verejné inštitúcie s cieľom podporiť moderné riešenia v
zdravotníctve.

Niektoré medicínske odbory na Slovensku sa môžu v súčasnosti pochváliť využívaním umelej inteligencie (AI) v ambulanciách. „Cesta
diagnostiky až po liečbu onkologického pacienta je veľmi dlhá, trvá v priemere 160 - 180 dní. Využitím AI to vieme skrátiť na tretinu,”
reagoval Štefan Korec, slovenský onkológ, ktorý na pôde ITAPA demonštroval vlastné skúsenosti s využitím AI v praxi. Na trénovanie AI
modelu, ktorý využíva, bolo podľa jeho slov využitých až 700 miliónov rôznych snímok.

„AI je aj výborná pomôcka pri rozhodovaní, lekárov nenahradí. Lekár je stále ten, ktorý navrhne a naordinuje liečbu,” dodal Branislav
Bystrický, primár onkologickej kliniky vo Fakultnej nemocnici Trenčín. Vo všeobecnom lekárstve sa však AI ešte stále nevyužíva. „Mala
som možnosť vidieť ako funguje. Môžem povedať, že v tomto smere sa nám otvárajú obrovské dvere,” dodala všeobecná lekárka a
expertka Jana Bendová.

Viac informácií: www.itapa.sk

O ITAPA:

Podujatia ITAPA sú už 23 rokov najdôležitejšou platformou na Slovensku pre oficiálne stretnutie štátnych a verejných predstaviteľov so
zástupcami súkromného sektora v oblasti inovácií, modernizácie a digitalizácie spoločnosti. Kongresu ITAPA a jej ďalších podujatí sa
každoročne zúčastnia desiatky renomovaných spíkrov zo Slovenska i sveta, stovky hostí a významné média.

(tlačová správa)

Autor: tlačová správa
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Igor Stupňan

19.6. o 18:45

Poslanci nezvolili ani jedného kandidáta na post ústavného sudcu. Parlament mal zvoliť dvojicu kandidátov, z ktorých prezident Peter
Pellegrini vyberie jedného a vymenuje do funkcie.

Dôvodom nezvolenia je, že bolo potrebných aspoň 90 hlasov poslancov. Vládna koalícia však toľko hlasov nemá. V ďalšej voľbe bude
kandidátom stačiť 76 hlasov.

O post ústavného sudcu sa uchádza päť kandidátov Anton Dulak, Martina Jánošíková, Michaela Králová, Zuzana Pitoňáková a Lívia
Trellová.

Ústavný súd je nekompletný takmer rok

Parlamentný ústavnoprávny výbor vypočul kandidátov na ústavných sudcov ešte 10. a 11. apríla. Plénum parlamentu malo kandidátov
voliť na aprílovej schôdzi. Poslanci napokon rozhodli, že voľba sa preloží až na júnovú schôdzu.

Opozícia tento krok kritizovala. Tvrdila, že zámerom je, aby nového sudcu ústavného súdu vyberal až nový prezident a nebola to
prezidentka Zuzana Čaputová.

Ústavný súd tvorí 13 sudcov, jeden mu od minulého roka chýba. Sudkyňa Jana Laššáková sa totiž funkcie vzdala v septembri. V tom
čase mala 71 rokov. Do funkcie sudkyne ju vymenoval ešte prezident Andrej Kiska v decembri 2017. Pôvodne bola poslankyňou za
stranu Smer.

Kto sú navrhnutí kandidáti

Antona Dulaka navrhla dekanka Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy v Bratislave. Je odborník na občianske právo, v tejto oblasti
sa autorsky podieľal na troch monografiách. Je členom vedeckej rady Fakulty práva Paneurópskej vysokej školy. V minulosti vyučoval na
viacerých právnických fakultách na Slovensku.

Martinu Jánošíkovú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach. V súčasnosti je riaditeľkou Ústavu
medzinárodného a európskeho práva na rovnomennej fakulte. Zameriava sa na oblasť práva Európskej únie a vzájomnú interakciu s
vnútroštátnym právom.

Michaelu Královú navrhol poslanec parlamentu Roman Michelko (SNS). Právnickú prax vykonáva 19 rokov, sudkyňou je od roku 2008.
Venuje sa rodinnoprávnej a občianskoprávnej agende. Pôsobí na Krajskom súde v Bratislave. Poslanci sa jej pýtali na to, prečo ju do
funkcie navrhol poslanec Michelko. „Bola to výlučne moja aktivita, aby som bola navrhnutá,“ uviedla a dodala, že oslovila preto známych
a Michelko bol jediný, kto bol ochotný ju nominovať.

Králová počas „grilovania“ na výbore odpovedala aj na otázku pobytových práv párov rovnakého pohlavia. Zdieľa názor, že táto téma je
príliš osobná a myslí si, že aj v okolitých štátoch je značne rešpektovaná. „Som nastavená na to, čo nám svet priniesol a vnímali to tak,
ako to je v okolitých štátoch,“ povedala.

Líviu Trellovú navrhol dekan Právnickej fakulty Univerzity Komenského. Od roku 2008 pôsobí ako vysokoškolská pedagogička v odbore
ústavné právo. Koncom roka 2019 sa stala externou poradkyňou sudcu na Ústavnom súde.

Zuzanu Pitoňákovú navrhol verejný ochranca práv Róbert Dobrovodský. Od roku 2004 je advokátkou so zameraním na ochranu ľudských
práv a základných slobôd. Právne zastupuje aj najzraniteľnejšie skupiny obyvateľstva, ktoré si nedokážu pomôcť samé. Bola externou
poradkyňou Ústavného súdu.

Igor Stupňan

19.6. o 18:45
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Knihy zo „stavby“ pôjdu do burzy a jej výťažok použijú na dobrý účel.

KOŠICE. Slovenský rekord najvyššieho stohu postaveného z voľne položených kníh sa v stredu podarilo prekonať Verejnej knižnici Jána
Bocatia (VKJB) v Košiciach. Jeho držiteľom bola aj doteraz.

Ako potvrdila zástupkyňa riaditeľky knižnice Erika Palágyiová, odštartovali tým sériu podujatí s názvom Deň s knižnicou, ktorými si
pripomínajú 100. výročie založenia VKJB. Tímu z VKJB sa podarilo postaviť stoh vysoký 223 centimetrov, ktorý pozostával zo 124 kníh.
„Rekord sme prekonali ako jediní. Splnili sme aj podmienku a to, že musí zostať stáť bez istenia vrátane dotýkania sa rukou najmenej 15
sekúnd," spresnila.

O rekord sa pokúsili aj ďalší knihovníci

Ustanovujúci rekord vytvoril tím knihovníkov VKJB v roku 2019. Zo 105 kníh rôznych formátov vtedy pod dozorom komisárov Slovenskej
knihy rekordov postavili stoh vysoký 220 centimetrov. Tentoraz sa o prekonanie rekordu pred centrálnou knižnicou VKJB na
Hviezdoslavovej ulici pokúsili okrem knihovníkov z VKJB aj tímy z Knižnice pre mládež mesta Košice, Štátnej vedeckej knižnice v
Košiciach, Univerzitnej knižnice Univerzity Pavla Jozefa Šafárika v Košiciach a Zemplínskej knižnice Gorazda Zvonického v
Michalovciach.

Stredajší program

Knihy použité na stavanie stohov putujú do burzy kníh. Získané príspevky z nej poslúžia na kúpu nových kníh a kreatívnych hračiek pre
deti z oddelenia detskej onkológie a hematológie Detskej fakultnej nemocnice v Košiciach.

VKJB zároveň pri príležitosti svojho výročia predstavila aj nové logo.

Okrem programu, ktorého súčasťou je i divadelné predstavenie, zábavné pokusy, kreatívny kútik, tematický stand-up či koncert, na
všetkých pracoviskách knižnice platí počas stredy celoročné bezplatné predplatné do VKJB, ako aj odpustenie upomienok za vrátenie
kníh po termíne.

(tasr)
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